
Zápis ze 190. zasedáńı AS MFF UK dne 7. března 2013

Př́ıtomni: T. Bártlová, C. Brom, J. Doleǰśı, Z. Drozd, R. Grill, J. Hric, K. Kolář, P. Krtouš, P. Kučera,
K. Kuncová, J. Michálek, J. Pešička, P. Pošta, M. Prokešová, T. Roskovec, D. Stanovský, S. Stehno, P. Valtr

Hosté: V. Baumruk, A. Havĺıčková, F. Chmeĺık, J. Kratochv́ıl, D. Lanková, A. Ĺıska, M. Rokyta, J. Trlifaj,
M. Vlach, M. Vyšinka, L. Veverka

Omluveni: J. Buĺın, M. Johanis, S. Krýsl, M. Posṕı̌sil, J. Šejnoha

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:07. Zasedáńı ř́ıdil J. Doleǰśı.

Na začátku zasedáńı uctili symbolickou minutou ticha př́ıtomńı senátoři zemřelého RNDr. Oldřicha Bı́lka, který
po roce 1989 v́ıce než dvacet let aktivně p̊usobil v Akademickém senátu fakulty.

Program zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

Schváleńı zápisu ze 189. zasedáńı

Zápis byl schválen tichým souhlasem.

1. Změna člena zaměstnanecké komory

J. Spurný ke dni 189. zasedáńı rezignoval na funkci člena AS MFF UK. Jako náhradńık byl jmenován členem
AS MFF UK David Stanovský.

2. Volba 1. mı́stopředsedy AS MFF UK za zaměstnaneckou komoru

J. Doleǰśı nominoval D. Stanovského na 1. mı́stopředsedu AS MFF UK. D. Stanovský nominaci přijal.

K. Kuncová a T. Roskovec byli určeni jako skrutátoři.

Bylo odevzdáno 12 hlasovaćıch ĺıstk̊u. D. Stanovský obdržel v tajné volbě 11 hlas̊u, jeden odevzdaný hlas byl
neplatný.

David Stanovský byl zvolen 1. mı́stopředsedou AS MFF UK.

3. Informace vedeńı fakulty

(a) J. Kratochv́ıl na začátek zmı́nil, že den před zasedáńım, 6. března 2013, uplynul p̊ulrok od zvoleńı nového
vedeńı fakulty, čtvrtrok od ustanoveńı proděkana pro PR, necelý týden je ve funkci vedoućı Odděleńı
mediálńı komunikace, Mgr. Luboš Veverka. Dne 7. března 2013 to bylo na rok přesně, co J. Kratochv́ıl
podal kandidaturu na děkana fakulty.

(b) VR MFF UK na svém zasedáńı 6. února 2013 jednomyslně podpořila návrh na uděleńı čestného doktorátu
prof. Joshimu.

(c) Na RUK odešly podklady připravené OVZS pro uděleńı finančńıho bonusu za významné granty.

(d) Do Soutěže vysoce kvalitńıch monografíı na UK v Praze za rok 2011 byly za MFF UK navrženy zat́ım
dvě monografie. Prvńı je monografie prof. RNDr. Jana Kraj́ıčka, DrSc., Forcing with random variables and
proof complexity. Druhou je monografie prof. RNDr. Aleše Pultra, DrSc., Frames and Locales (Topology
without points), jej́ımž spoluautorem je Jorge Picado. J. Kratochv́ıl poznamenal, že druhá z monografíı
sice formálně vyšla až v roce 2012, ale v RIV byla uplatněna již v roce 2011, nebot’ již na podzim 2011
byla distribuována vydavatelem. Pozděǰśı datum vydáńı je běžnou politikou nakladatelstv́ı kv̊uli lepš́ımu
citačńımu indexu.

(e) Na RUK byl odeslán návrh na cenu za prezentaci UK v Praze. Děkan J. Kratochv́ıl navrhl ocenit kolektiv
pracovńıku ÚČJF pod́ılej́ıćıch se na experimentu ATLAS v CERN v čele s doc. RNDr. Rupertem Leitnerem,
DrSc.

(f) Prorektor I. Jakubec neuznal možnost elektronického tajného hlasováńı habilitačńı komise, kv̊uli čemuž byla
jedna habilitace RUK vrácena. Habilitačńı komise se proto sešla k opětovnému posouzeńı a tajným hla-
sováńım, tentokráte běžným zp̊usobem, návrh znovu odsouhlasila. J. Kratochv́ıl informoval, že informatická
sekce přechod na elektronické hlasováńı velmi doporučuje, a proto KD doporučilo dát vedeńı UK podnět ke
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změně vnitřńıch předpis̊u, které by tajné elektronické hlasováńı umožňovaly. Vedeńı fakulty též dospělo k
názoru, že by bylo možno využ́ıt připravovaného systému Habilion a zkuśı tedy požádat o rozš́ı̌reńı systému
o tajné elektronické hlasováńı.

(g) J. Kratochv́ıl pozval na krátké setkáńı s děkanem všechny úspěšné soutěž́ıćı SVOČ 2012 v matematických
a informatických kategoríıch. Za zaneprázdněného prod. M. Rokytu se sch̊uzky zúčastnil L. Pick. Součást́ı
sch̊uzky byla krátká diskuse o soutěži SVOČ a o studiu v̊ubec.

(h) J. Kratochv́ıl informoval, že na MFF UK se řeš́ı celkem 5 PRVOUKů. Tři hlavńı jsou koordinovány MFF
UK, jeden za každou sekci, na dvou se pod́ıĺıme. Ve zprávě za jeden z programů PRVOUK, na němž se
MFF UK pod́ıĺı (skrze pracovńıky Katedry didaktiky matematiky), chyběly jakékoli výsledky za MFF UK.
J. Kratochv́ıl proto kontaktoval děkanku PedfUK, aby se j́ı dotázal, jaká byla a je spokojenost s pracovńıky
MFF UK. Odpověd’ děkanky PedfUK byla, že spokojenost byla a je velká a že materiály za MFF UK do
zprávy nebyly zahrnuty omylem. J. Kratochv́ıl při té př́ıležitosti zmı́nil, že RNDr. J. Robová, CSc. nedávno
úspěšně absolvovala habilitačńı ř́ızeńı na PedF UK.

(i) Dále se posunula jednáńı o pavilonu v Troji. Stavebńı uzávěra již padla. Byla ustanovena pracovńı skupina,
kterou vede prof. Němeček. Na žádost SKAS byl v den zasedáńı do této skupiny jmenován J. Šejnoha.
Skupina již zasedla dvakrát, projednala požadavky informatické sekce na specializovanou laboratoř pro
zpracováńı zvuku, specializovanou laboratoř pro zpracováńı obrazu a skupiny C. Broma (umělé inteligence)
a D. Obdržálka (robotiky). Architekt navržené změny začlenil ke spokojenosti všech zúčastněných skupin.

Studium

(j) F. Chmeĺık referoval o počtu evidovaných přihlášek do Bc. a NMgr. studia.

počet druh studia

530 Bc. prezenčńı, odborná matematika (obory MOM, MFMAT, MMIB)
412 Bc. prezenčńı, odborná fyzika (obory FOF, FAF)
404 Bc. prezenčńı, odborná informatika (obory IOI, IPSS, ISDI)

24 Bc. prezenčńı, učitelstv́ı matematika-deskriptivńı geometrie (MDUZV)
26 Bc. prezenčńı, učitelstv́ı matematika-informatika (MIUZV)
26 Bc. prezenčńı, učitelstv́ı fyzika-matematika (FMUZV)

10 Bc. kombinované, učitelstv́ı matematika-deskriptivńı geometrie (MDUZV)
23 Bc. kombinované, učitelstv́ı matematika-informatika (MIUZV)
38 Bc. kombinované, učitelstv́ı fyzika-matematika (FMUZV)

204 NMgr. prezenčńı, matematika
94 NMgr. prezenčńı, fyzika

176 NMgr. prezenčńı, informatika

6 NMgr. kombinované, matematika
19 NMgr. kombinované, fyzika
55 NMgr. kombinované, informatika

Poznámka: Počty v tabulce jsou jǐz definitivńı. Na zasedáńı AS MFF UK byly prezentovány trochu odlǐsné
počty přihlášek. Rozd́ıl je zapř́ıčiněn t́ım, že od zasedáńı senátu byly k některým přihláškám ještě dodatečně
uhrazeny administrativńı poplakty.

Dle F. Chmeĺıka jsou počty přihlášek srovnatelné s rokem 2011 a o něco vyšš́ı než v roce 2012.

Uvedl též, že u zájemc̊u o studium učitelstv́ı byl zaznamenán významný nár̊ust.

(k) F. Chmeĺık též uvedl počty přihlášek do programů v anglickém jazyce: I Bc. 18, I Nmgr. 8, M Nmgr. 23.

počet druh studia

18 Bc., informatika
8 NMgr., informatika

23 NMgr., matematika

Mezi 18 přihlášenými do nově otev́ıraného Bc. programu informatika jsou uchazeči ze Zimbabwe a Nigérie,
ale také 1 z USA, 1 z Velké Británie a 2 z Č́ıny. J. Kratochv́ıl uvedl, že jeden uchazeč z Č́ıny se byl na
MFF UK osobně pod́ıvat, nebot’ žije v Německu. Dodal, že proděkan O. Čepek ho osobně provedl a poté
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uchazeč podal přihlášku. J. Kratochv́ıl také uvedl, že se předpokládá, že druhý květnový termı́n pro podáńı
přihlášek do tohoto studia bude na přihlášky bohatš́ı než únorový termı́n.

T. Roskovec se dotázal, kolik z přihlášených je skutečně ze zahranič́ı. J. Kratochv́ıl uvedl, že se domńıvá,
že všichni jsou ze zahranič́ı.

J. Kratochv́ıl uvedl, že během následuj́ıćıho měśıce se rozhodne, komu se nab́ıdne přijet́ı. Během daľśıho
měśıce by měli přijat́ı uchazeči zaplatit zálohu na školné.

T. Roskovec připomněl, že loni byly AS MFF UK prezentovány katastrofické scénaře ohledně počtu přihlášek.
Zeptal se, zda existuje interpretace či pozorováńı vysvětluj́ıćı jejich nár̊ust. M. Vlach vyslovil hypotézu, že
by se mohla projevit dlouhodobá práce korespondenčńıch seminář̊u nebo oslavy 60 let MFF UK.

M. Rokyta souhlasil, že letos poprvé pro pěti letech šel počet přihlášek na MFF UK proti gradientu demo-
grafické křivky. A. Havĺıčková uvedla, že nár̊ust specielně učitelstv́ı může být t́ım, že letáčky pro ně byly
samostatné, ne schované uvnitř materiál̊u k jednotlivým programům (M, F, I). Uvedla také, že následky
propagačńıch krok̊u se projev́ı se zpožděńım, např. zrušeńı hromadné listinné korespondence atd.

(l) J. Kratochv́ıl předložil AS MFF UK směrnici děkana o Poplatćıch spojených se studiem s vyznačenými
změnami oproti předcházej́ıćımu roku. J. Kratochv́ıl změny stručně komentoval. Sńıžeńı některých poplatk̊u
si vyžádaly horńı meze stanovené RUK. Pro př́ı̌st́ı rok je př́ıslib zprovozněńı plateb kreditńı kartou, a proto
se KD rozhodlo zavést administrativńı poplatek i pro studijńı programy v ciźım jazyce.

J. Doleǰśı se zeptal, zda senátoři jsou ochotni o tomto dokumentu jednat ještě na tomto zasedáńı AS MFF
UK.

Hlasováńı: 19-0-0

J. Doleǰśı uvedl, že směrnice bude projednávána po přestávce. Směrnice byla nakonec projednána až na
závěr zasedáńı senátu.

Usneseńı: AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ předložený návrh směrnice děkana o
poplatćıch spojených se studiem.

Hlasováńı: 17-0-0.

Propagace

(m) M. Vlach seznámil AS MFF UK s novinkami z propagace. Jako prvńı informoval o tom, že vznikla pracovńı
skupina pro př́ıpravu partnerského programu pro spolupráci se soukromým sektorem. Jej́ı složeńı lze naj́ıt
na webových stránkách fakulty na adrese www.mff.cuni.cz/fakulta/struktura/komise.htm.

(n) Dále M. Vlach informoval, že byla podepsána smlouva o spolupráci MFF UK s Festivalem Fantazie, která
vyvolala velké nadšeńı mezi fanoušky festivalu.

(o) Připravuje se MFF UK FotoFest. Účast přisĺıbil prof. Vojtěchovský, osobnost české fotografie a držitel
českých i evropských oceněńı.

(p) M. Vlach informoval, že se jedná o spolupráci s Khanovou školou, kde jsou formou krátkých vidéı vykládána
témata z r̊uzných oblast́ı (nejen) matematiky, fyziky a informatiky. MFF UK by garantovala správnost a
odbornost některých překlad̊u. Na projektu se pod́ıĺı společně s FIT ČVUT, kde proběhne překladatelský
maraton za účasti mnoha známých osobnost́ı. Jeden překladatelský maraton možná později proběhne i na
MFF UK, zat́ım se jedná se o podmı́nkách.

(q) ČT oslovila MFF UK s př́ıpravou projektu vzdělávaćıho seriálu pro děti od 8 do 12 let v rámci Eurovision.
Připravil se projekt, zat́ım je brzy na daľśı hodnoceńı. M. Vlach vyjádřil ĺıtost nad t́ım, že na př́ıpravu
projektu bylo pouhých osm dńı.

(r) Prob́ıhá vnitřńı audit propagačńıch aktivit fakulty. O kroku bylo rozhodnuto v d̊usledku velkých změn
v oblasti PR, včetně vzniku Odděleńı mediálńı komunikace.

(s) M. Vlach oficiálně představil AS MFF UK nového vedoućıho Odděleńı mediálńı komunikace, Mgr. Luboše
Veverku. L. Veverka poděkoval za projevenou d̊uvěru. Uvedl, že za primárńı ve své funkci považuje zachováńı
kontinuity věćı, které prob́ıhaj́ı a funguj́ı. Sv̊uj úkol vńımá jako extenzi prob́ıhaj́ıćıch aktivit vzhledem k
širš́ı veřejnosti a to nejen studentské. Uvedl též, že matematika a fyzika jsou obory poněkud obávané, což
může tvořit bariéru při podáváńı přihlášek. Zmı́nil, že chystá setkáńı s jednotlivými pracovǐsti na MFF UK.
Uvedl také, že zpracováńı některých témat může být mı́rně provokuj́ıćı, nebot’ i takový může být zp̊usob
práce s médii.
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P. Valtr se dotázal na tato mı́rně provokuj́ıćı témata. L. Veverka upřesnil, že vědce občas může lehce
pobouřit, pokud se obor prezentuje na hraně př́ıpustného zjednodušeńı. Dle L. Veverky se s t́ımto muśı
velmi citlivě nakládat, ale na druhou stranu muśı mı́t prezentace pro média také emočńı náboj, neb emoce
jsou pro média velmi d̊uležité. Uvedl, že jde o nevyhnutelné riziko pro každého popularizátora vědy. Uvedl
také, že např. text zaslaný do médíı projde uvnitř nich ještě vnitřńı korekturou a výsledek nemuśı být vždy
ideálńı, což, jak zopakoval, je nevyhnutelné riziko.

(t) M. Vlach představil strategii propagace pro př́ı̌st́ı 3 roky a poskytl tento dokument AS MFF UK.

(u) J. Doleǰśı uvedl, že z posluchárny M4 se stane pracovna OMK. Za M. Posṕı̌sila položil dotaz, zda byly
zvažovány jiné alternativy. J. Kratochv́ıl odpověděl, že se zvažovaly r̊uzné alternativy včetně přesunut́ı
odděleńı propagace do Troje. Dı́valo se na obsazenost poslucháren na Karlově, přičemž konkrétně M4 byla
obsazena poměrně dost, ale jiné srovnatelné posluchárny byly obsazeny relativně málo. V posluchárně M4
bylo hodně cvičeńı, ale jen několik přednášek. Rozvrhová komise se vyjádřila kladně k otázce, zda se se
zrušeńım této posluchárny lze uspokojivě vyrovnat. Převážil nakonec fakt, že M4 je v bĺızkosti hlavńıho
schodǐstě, kde by se pracovna OMK měla logicky nacházet, nebot’ bude pravděpodobně často navštěvována
osobnostmi mimo fakultu (podobně jako pracovna děkana fakulty).

(v) J. Kratochv́ıl poděkoval senátu za podnět školky na PřF, d́ıky němuž došlo k umı́stěńı tř́ı dět́ı pedagog̊u z
MFF UK do této školky.

(w) J. Kratochv́ıl doplnil, že jednou z aktivit je též podnět zakoupit do refektáře na Malé Straně klav́ır. Rek-
torátńı komise odsouhlasila mı́sto, kde by nástroj mohl být. Odborný expert posoudil dva nástroje, oba
nedoporučil a doporučil namı́sto toho renomovanou firmu. RUK je ochoten 100 - 200 tis. Kč přispět, MFF
UK je též ochotna určitou částku dát, bude ale vyhlášena sb́ırka, aby se zjistilo, zda je o klav́ır skutečně
zájem. Detailńı provedeńı sb́ırky bude zveřejněno v dohledné budoucnosti.

Různé informace

(x) J. Kratochv́ıl uvedl, že referáty monitorovaćıho výboru ke kampusu na Albertově jsou v zápisech KD, ve
strategickém výboru pracuje proděkan Z. Němeček.

(y) M. Rokyta prezentoval analýzu stipendíı postgraduálńıch student̊u MFF UK v roce 2012 (za celý kalendářńı
rok). Poukázal přitom na problém změny ročńık̊u student̊u v zář́ı.

Mezi sledovanými stipendii byly základńı doktorandské, složená PhD zkouška, složená zkouška z AJ, granty
vlastńı, granty ciźı (evidovaných mimo MFF), mimořádná stipendia, stipendia z OVVP a stipendia DZS.
Byly k dispozici údaje o všech vyplacených stipendiíıch v jednotlivých měśıćıch, všem student̊um jmenovitě.
Do zkoumáńı nebyly zahrnuty dohody a mzdy. Text analýzy určený ke zveřejněńı lze naj́ıt na webových
stránkách fakulty na adrese http://www.mff.cuni.cz/fakulta/dekan.

(z) J. Kratochv́ıl prezentoval pr̊uměrné měśıčńı platy včetně odměn na jednotlivých pozićıch (profesor, docent,
odborný asistent, lektor a vědecký pracovńık) po jednotlivých sekćıch. Prezentoval táž data po odečteńı
plat̊u z grant̊u, pouze z institucionálńıch prostředk̊u.

4. Závěrka hospodařeńı MFF UK za rok 2012

J. Doleǰśı požádal A. Ĺısku, D. Lankovou a R. Grilla o komentáře k tomuto bodu.

A. Ĺıska uvedl, že závěrka byla zpracována s přihlédnut́ım k diskuśım v pr̊uběhu posledńı čtvrtiny loňského
roku. Závěrka určená ke zveřejněńı má podobu přehledových tabulek (výsledovka, rozvaha, fondy, stavebńı
akce). Daľśı, již neveřejné části, jsou: textová část, která komentuje d̊uležité ekonomické parametry v loňském
roce, a posledńı část, vybrané ukazatele, která slouž́ı pro vnitřńı potřebu senátu. Vznikla z d̊uvodu, aby senátoři
měli o určitých údaj́ıch detailněǰśı přehled.

R. Grill pokračoval, že 21. února byla odevzdána závěrka, současně s t́ım proběhlo školeńı pro senátory. Eko-
nomická komise připravila 21 otázek k závěrce, které byly následně projednány s A. Ĺıskou a D. Lankovou.
Vybraných pět otázek bylo prezentováno na zasedáńı AS MFF UK.

Prvńı otázka se týkala poměrně velkých vratek v projektech. J. Kratochv́ıl uvedl, že každé vratky je škoda,
každý př́ıpad je však třeba posoudit separátně a i v př́ıpadě př́ımé odpovědnosti řešitele grantu považuje za
globálně menš́ı škodu peńıze vrátit než utratit nevhodným zp̊usobem. Př́ıpadné sankce jsou v gesci sekčńıch
proděkan̊u. D. Lanková uvedla, že existuj́ı projekty, kdy je vratka zapř́ıčeněna objektivńı záležitost́ı. U některých
typ̊u grant̊u, např. GA ČR, lze souhlasit, že vratka je zbytečná. Souhlasila však s názorem děkana fakulty, že
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je lépe vrátit než utratit špatně. J. Doleǰśı jako př́ıklad uvedl, že z jednoho grantu GA ČR na ÚČJF se vracela
velká částka, nebot’ jeho řešitel zemřel.

R. Grill uvedl druhý dotaz, že pod́ıl př́ıspěvku na výuku v celkových př́ıjmech neustále klesá. Poukázal přitom
na velký počet přednášek pro malý počet student̊u. J. Kratochv́ıl uvedl, že př́ıspěvek na vzdělávaćı činnost bez
odpis̊u na rok 2013 mı́rně narostl, R. Grill a D. Lanková upřesnili, že d́ıky kategorii K týkaj́ıćı se kvality výuky.
J. Kratochv́ıl také uvedl, že na svých vlastńıch pracovńıćıch fakulta tak jako tak neušetř́ı. Uvedl, že samozřejmě
by bylo možné omezit výuku zajǐst’ovanou externisty, samozřejmě pouze při zachováńı kvality výuky, ale toto
je plně v gesci vedoućıch pracovǐst’, garant̊u studijńıch programů a sekčńıch proděkan̊u.

R. Grill dodal, že počet odučených hodin ub́ırá na hodinách věnovaných vědecké práci. Uvedl konkrétńı zkušenost
z panelu GA ČR, kdy MFF UK má jak velmi kvalitńı projekty, tak projekty, jejichž kvalita pokulhává. J.
Kratochv́ıl odpověděl, že výuka po malých skupinách je specifikem MFF UK, které považuje za dobré. J.
Kratochv́ıl uvedl, že pracovńıci placeńı ze značné části z grantu byli občas zproštěni i minimálńıch požadavk̊u
na výuku (dle jednotlivých pozic).

M. Rokyta upřesnil výše dotaćı za př́ımou výuku a za kvalitu výuky a komentoval pohyby v jednotlivých
kategoríıch.

R. Grill uvedl dotaz na odvoláńı za pokutu MOA (konkurzy na mladé odborné asistenty). J. Kratochv́ıl uvedl,
že pokuta 70 tis. Kč byla po odvoláńı sńıžena na 50 tis. Kč a je již zaplacena.

R. Grill uvedl, že ekonomická komise oceňuje výbornou rozpočtovou kázeň stavebńıch praćı.

R. Grill uvedl, že ekonomická komise žádá vedeńı fakulty o aktuálńı zásady pro tvorbu rozpočtu na fakultě,
který bude př́ılohou rozpisu dotace na rok 2013.

P. Krtouš se dotázal, zda by šly okomentovat trochu v́ıce jednotlivé zdroje peněz, které na fakultu přicházej́ı.
Konkrétńı dotaz byl na dotaci na IP na dlouhodobý koncepčńı rozvoj.

J. Kratochv́ıl uvedl, že SVV pocháźı z RUK, na jehož pokyn bylo požádáno ve stejné výši jako loni. SVV
je určený pro doktorandy a magisterské studenty. J. Kratochv́ıl a M. Rokyta prezentovali konkrétńı rozděleńı
prostředk̊u SVV na jednotlivé projekty.

M. Pešička uvedl, že AS MFF UK by nejv́ıce zaj́ımaly dotace VaV účelové a dotace na IP na dlouhodobý
koncepčńı rozvoj. D. Lanková uvedla, že dotace VaV účelové jsou projektové prostředky na konkrétńı projekty
od ministerstev vnitra, kultury atd. Co se týče dotaćı na IP na dlouh. konc. rozvoj, D. Lanková komentovala, že
jej́ı výpočet je komplikovaný a zahrnuje mnoho parametr̊u s r̊uznými vahami. R. Grill se dotázal, zda jde v́ıce o
vědecké nebo studijńı parametry. C. Brom se dotázal, zda je k dispozici metodika výpočtu. J. Kratochv́ıl uvedl,
že vedeńı bude během následuj́ıćıch 14 dńı připravovat rozpočet a na př́ı̌st́ım senátu sĺıbil detailńı odpověd’. C.
Brom poprosil poslat metodiku, J. Kratochv́ıl odpověděl, že ji poskytne.

M. Pešička komentoval, že nevyhlášeńı MOA neńı dobré. J. Kratochv́ıl uvedl, že institut MOA tak, jak byl, měl
vážné nedostatky právńıho charakteru, kdy p̊uvodńı koncepce obsahovala konkrétńı věkový limit a př́ıpadný
konkurz nebyl vypsán na konkrétńı pracovǐstě. J. Kratochv́ıl uvedl, že pokud bude tlak, aby se institut MOA
obnovil, bude se t́ım vedeńı fakulty zabývat.

V. Baumruk uvedl, že na fyzikálńı sekci byly konkurzy za obdobným účelem vyhlášeny. Prohlásil, že nic nebráńı
přijet́ı mladých odborných asistent̊u standardńımy zp̊usoby. Uvedl také, že v současnosti existuj́ı projekty
UNCE, kde mlad́ı odborńı asistenti muśı být jejich součást́ı.

J. Kratochv́ıl dodal, že p̊uvodně byly prostředky na institut MOA sice z velké části hrazeny mimo rozpočty
jednotlivých sekćı, ale posléze č́ım dál t́ım větš́ı pod́ıl prostředk̊u hradila sama sekce.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje rozpočtové úpravy k 31. 12. 2012 tak, jak je předkládá vedeńı
fakulty.

Hlasováńı: 18-0-0.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje závěrku hospodařeńı k 31. 12. 2012.

Hlasováńı: 18-0-0.

5. Rozděleńı finanćı na PRVOUK

J. Kratochv́ıl uvedl návrh rozděleńı institucionálńı podpory mezi programy PRVOUK. Toto rozděleńı bylo
provedeno na základě pravidel, která při schvalováńı rozpočtu na rok 2012 schválil AS MFF UK.

Rozděleńı prostředk̊u (dohromady PRVOUK a výzkumné záměry) bylo provedeno na základě čistého poměru
RIV bod̊u źıskaného jednotlivými sekcemi.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje rozděleńı IP mezi programy PRVOUK.
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Hlasováńı: 19-0-0.

6. Principy tvorby rozpočtu na rok 2013

J. Kratochv́ıl uvedl, že jako současný děkan neńı revolucionář a nepředkládá žádné revolučńı změny, nicméně
jisté změny v principech tvorby rozpočtu obsaženy jsou.

Uvedl, že ne ve všem nastalo souzněńı duš́ı na kolegiu děkana, principy proto předkládá sám za sebe.

J. Kratochv́ıl uvedl, že principy tvorby rozpočtu vznikaly ve chv́ıli, kdy bylo jasné, jaké peńıze jsou přisĺıbené
přes RUK na vědu (prvouky, UNCE, VZ). Nebyly zcela jasné granty a v̊ubec nebylo známo, jaké budou peńıze
za výuku.

Některé parametry v konkrétńıch vzorćıch byly proto nastaveny v určitém intervalu, o použité hodnotě se
rozhodne či již rozhodlo na základě skutečnosti.

Děkan krátce komentoval jednotlivé body princip̊u (zveřejněných na veřejných stránkách senátu). K bodu tři
— financováńı centra pomoćı odvodu ze sekćı vypočteného na základě už́ıvaných prostor a celkových mezd —
uvedl, že dle loňské praxe procento zat́ıžeńı mezd koĺısalo, nebot’ se poč́ıtalo z mezd vyplacených během téhož
roku. Aby bylo jasné a pevné, bude poč́ıtáno dle mezd vyplacených v roce předchoźım. Uvedl také chystané
změny parametr̊u.

KD o principech hlasovalo tajným elektronickým hlasováńım. Pro schváleńı princip̊u tvorby rozpočtu bylo
hlasováno 7-0-0, pro schváleńı komentáře k princip̊um bylo hlasováno v poměru 4-1-2.

J. Kratochv́ıl dále uvedl, že představené principy tvorby rozpočtu posléze vzbudily diskuzi na fakultě. J. Kra-
tochv́ıl shrnul připomı́nky:

• Relativně uspokojivě funguj́ıćı systém, kde odvod za prostor nebud́ı emoce a funguje, odvod za mzdy
emoce bud́ı.

• Vnitrofakultńı solidarita – kdo má větš́ı mzdy, v́ıce plat́ı.

• Rozlǐsovat/nerozlǐsovat r̊uznou energetickou náročnost budov.

• Různé nároky experimentálńıch/teoretických obor̊u na prostory.

• Různé oborové koeficienty za studenty.

• Různá pravidla grantových agentur stran režie.

J. Kratochv́ıl uvedl několik d̊uvod̊u, proč se zamyslet nad změnami stávaj́ıćıho systému.

• Systém založený na 2 parametrech funguje 7 let, vněǰśı podmı́nky se změnily, systém nikoliv

• Asymetrie vzorce – koeficient za prostory je pevný, druhý se z něj dopoč́ıtává.

• Asymetrie peněz – pevný koeficient za prostory vede k odvodu za prostory, který je výrazně pod skutečnými
náklady na tyto prostory.

• Některé typy grant̊u se stávaj́ı pro sekce finančně nevýhodnými. J. Kratochv́ıl uvedl, zda je vhodné tlačit
pracovǐstě a pracovńıky do vnitřńıch dohod o takových grantech (a dodal, že někdy toto řešeńı vede ke
komplikaćım r̊uzného charakteru).

J. Kratochv́ıl prezentoval argumenty zd̊uvodňuj́ıćımi jednotlivé body a jiné možnosti skladby odvod̊u, např́ıklad
navýšit koeficient odvod̊u z plochy tak, aby pokryla veškeré náklady na správu budov nebo přidáńı třet́ıho
koeficientu, např. odvod z celkové institucionálńı podpory. Odvod z mezd, potažmo z grantu, totiž zatěžuje ty
pracovǐstě, které maj́ı největš́ı a nejúspěšněǰśı granty. Navrhl též možnost použ́ıt režii účelového financováńı,
což by vedlo k tomu, že by se velmi omezila či úplně odstranila nevýhodnost některých typ̊u grant̊u.

Ve svém návrhu pro rok 2013 navrhuje J. Kratochv́ıl mı́rně zvýšit koeficient odvodu z plochy s t́ım, že během
následuj́ıćıch dvou let (do rozpočtu 2015) by chtěl dosáhnout výrazněǰśıho sńıžeńı procenta odvod̊u z mezd
navržeńım kobnsensuálně přijatého řešeńı.

J. Doleǰśı komentoval d̊uvody, proč se zamyslet nad změnami. Prvńı bod mu nepřǐsel relevantńı. Druhé dva mu
přǐsly pouze estetické a též nikoli relevantńı. Posledńı argument komentoval s t́ım, že když se zvýš́ı́ı odvod z
ploch, pak z čeho grant zaplat́ı takový odvod? Na druhé straně uvedl, že je rád, že diskuse na p̊udě senátu
prob́ıhá.
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J. Doleǰśı uvedl, že zásady, resp. principy tvorby rozpočtu byly vyžádány ekonomickou komiśı. Vyzval senátory,
aby do schvalováńı rozpočtu na př́ı̌st́ım senátu návrh připomı́nkovali at’ na současném zasedáńı nebo později
jiným zp̊usobem.

J. Kratochv́ıl uvedl, že pokud předložené principy senát neodmı́tne, bude podle nich připraven rozpočet.

J. Doleǰśı uvedl, že nakonec celá diskuse neovlivňuje celkové prostředky MFF UK, ale vnitrofakultńı bilanci, tj.
pod́ıl jednotlivých sekćı na nákladech centra.

P. Krtouš se dotázal, zda algoritmy výpočt̊u rozděleńı peněz za PRVOUKy a VZ jsou přesně stejné jako na
rektorátu, resp. ministerstvu. Odpověd’ byla kladná.

J. Pešička se dotázal, zda při schvalováńı rozpočtu budou konkrétńı č́ısla známa, odpověd’ byla kladná. Uvedl
též, že by uv́ıtal, aby byl společný konsensus mezi sekčńımi proděkany.

J. Trlifaj reagoval na J. Doleǰśıho. Uvedl, že tržńı ceny pozemk̊u jsou zcela jiné než před 7 lety, chováńı grant̊u
a jejich objem se též velmi změnil. Vyslovil názor, že systém je potřeba upravit současným podmı́nkám. J.
Doleǰśı odvětil, že chápe argument, ale existuj́ı konkrétńı námitky: má-li někdo velký př́ıstroj, proč má platit
za to, že má velký př́ıstroj? Tržńı ceny nájmů v Troji a na Malé Straně budou též o jiných částkách. J. Trlifaj
opáčil, že neńı možné se držet starého vzorce kv̊uli např. ERC grant̊um, neb současný systém ř́ıká, že ERC
grantem vlastně

”
sekce trṕı“(neb režijńı prostředky v něm vyhrazené nepokryj́ı vypočtený odvod a ten se tak

muśı doplatit z jiných prostředk̊u sekce). J. Kratochv́ıl uvedl, že jemu principiálně vad́ı, aby se grant jakýmkoli
zp̊usobem dostal do

”
těchto červených č́ısel“, protože ostatńı pracovńıky sekce vede k pocitu, že na něj vlastně

dopláćı, a to neńı dobře. M. Rokyta uvedl př́ıpad konkrétńıho grantu, kdy jde o netriviálńı částku.

P. Krtouš uvedl, že by též uv́ıtal přizp̊usobeńı se nové grantové situaci, ale na druhou stranu jde de facto opravdu
o rozděleńı náklad̊u na jednotlivé sekce. Požádal, aby se uvedly odhady dopad̊u pro jednotlivé sekce. M. Rokyta
uvedl, že na jednu stranu by se obecná pravidla měla tvořit dř́ıve než je znám jejich dopad, na druhou stranu
je zřejmým ćılem, aby výsledná změna nebyla dramatická.

R. Grill uvedl, že předcházej́ıćı děkan Z. Němeček vždy ř́ıkal, že konkrétńı odvod se uprav́ı ve výjimečných
př́ıpadech. R. Grill dále uvedl, abychom uvedeným zp̊usobem

”
nevyrobili v́ıce ztrátových grantových projekt̊u“.

Do třetice uvedl, že granty na sebe nemuśı navazovat a z čeho bude potom placen odvod, když nebude grant (a
s ńım spojené peńıze na jeho režii).

T. Roskovec poukázal, že v př́ıpadě nedostatku mı́sta je nutno ke komerčńım náklad̊um přihĺıžet, nebot’ je
někdo muśı platit. P. Krtouš odvětil, že neńı př́ılǐs možno měnit plochu pracovǐst’. J. Pešička uvedl, že ekono-
mická měř́ıtka se mu nezdaj́ı vhodná, a proto by raději hledal cestu pomoćı třet́ıho parametru. J. Kratochv́ıl
poznamenal, že to je zvažovaná možnost do budoucna, ale pro tvorbu rozpočtu 2013 ji vedeńı neuvažuje.

D. Stanovský se zeptal, proč se energie plat́ı z centra. J. Kratochv́ıl uvedl, že taková byla minulá praxe. M.
Rokyta uvedl, že je v těchto budovách hodně prostor využ́ıvaných společně např. k přednáškám (i z jiných
sekćı).

M. Prokešová uvedla, že peńıze na režii z grant̊u jsou principiálně na to, aby mohl fungovat grant. Např. kdyby
existovaly pouze granty, nebylo by potřeba studijńı atd. M. Prokešová také uvedla, že vzoreček by bylo dobré
aktualizovat, nebot’ současná praxe čińı konkrétńı a zřejmě stále závažněǰśı problémy.

V. Baumruk uvedl, že zkusil provést modelový výpočet dopadu změn na loňských datech. Uvedl, že fyzika má
z 15 500 m2 celkem 11 000 m2, matematika 2 000 m2 a informatika 2 500 m2. J. Kratochv́ıl uvedl, že tud́ıž
opravdu zvýšeńı koeficientu na m2 zaplat́ı v́ıce fyzika, ale na druhou stranu je na fyzikálńıch grantech obvykle
v́ıce peněz na materiál. V. Baumruk dodal, že změna muśı být přiměřená.

J. Doleǰśı uvedl, že problém je velmi netriviálńı a odhad konkrétńıch dopad̊u velmi obt́ıžný.

J. Doleǰśı s t́ım také uzavřel diskusi k tomuto tématu. Ještě jednou vyzval senátory ke komunikaci připomı́nek,
J. Kratochv́ıl souhlasil s t́ım, že senátoři mohou pośılat připomı́nky př́ımo jemu.

J. Kratochv́ıl uvedl, že podklady budou k dispozici alespoň 9 dńı před následuj́ıćım zasedáńım senátu 3. dubna
2013.

7. Nečasovo centrum pro matematické modelováńı

J. Kratochv́ıl ocenil M. Rokytu za moderováńı diskuse při formováńı dohody o vzniku Nečasova centra.

M. Rokyta uvedl, že Nečasovo centrum neńı pracovǐstě, nemá své vlastńı zaměstnance ani majetkové nároky.
Jde v zásadě o virtuálńı sdružeńı tř́ı subjekt̊u: MFF UK, MÚ AV a ÚI AV. Nečasovo centrum kdysi fungovalo
jako výzkumné centrum a udělalo si velmi dobré jméno doma i ve světě. I to byl jeden z d̊uvod̊u, proč zde byla
chut’ toto centrum v nějaké formě obnovit

7



Usneseńı: AS MFF UK se seznámil s př́ıslušnou smlouvou a v́ıtá ustaveńı Nečasova centra.

Hlasováńı: 19-0-0

8. Schvalováńı pozměňovaćıch návrh̊u k návrhu změny Volebńıho a jednaćıho řádu AS MFF
UK a Statutu MFF UK

J. Michálek, předseda legislativńı komise AS MFF UK, uvedl tento bod a připomněl, jakým zp̊usobem budou
změny schvalovány. Uvedl také jednotlivé změny s krátkým komentářem.

AS MFF UK hlasoval o veškerých pozměňovaćıch návrźıch odděleně. Výsledky hlasováńı jsou uvedeny agrego-
vaně.

Výsledek hlasováńı o všech pozměňovaćıch návrźıch s výjimkou hlasováńı o změně čl. 8 odst. 6
ṕısm. b) Statutu MFF UK – institutu zániku mandátu z d̊uvodu opakované neomluvené účasti
na jednáńıch AS MFF UK: 18-0-0.

Výsledek hlasováńı o institutu zániku mandátu: 6-11-1.

9. Závěrečné hlasováńı o návrhu změny Volebńıho a jednaćıho řádu AS MFF UK a Statutu
MFF UK

Usneseńı: Návrh změny Volebńıho a jednaćıho řádu AS MFF UK a Statutu MFF UK předloženého
děkanem fakulty byl schválen ve zněńı schválených pozměňovaćıch návrh̊u.

18-0-0.

10. Plněńı aktualizace dlouhodobého záměru MFF UK pro rok 2012 a aktualizace pro rok 2013

Bod byl odložen na př́ı̌st́ı zasedáńı AS MFF UK.

J. Kratochv́ıl vyzval k pośıláńı připomı́nek.

11. Různé

Laboratoř na kolej́ıch 17. listopadu

T. Roskovec informoval, že na SKAS se obrátil student T. Plch s připomı́nkami k poč́ıtačové laboratoři na
kolej́ıch 17. listopadu. SKAS se na svém zasedáńı usnesl, že by uv́ıtal kontrolu fungováńı služeb a přidělováńı
a rušeńı kont.

T. Roskovec dále uvedl, že SKAS nepodporuje zrušeńı poč́ıtačové laboratoře.

J. Kratochv́ıl uvedl, aby se student obrátil s př́ıpadným podnětem př́ımo na děkanát.

RVŠ

P. Krtouš doplnil poznámku, že k paragrafovanému zněńı je možné RVŠ dávat připomı́nky do 12. března 2013.

J. Doleǰśı uvedl, že by bylo vhodné tuto informaci dát na www stránky fakulty a rozš́ı̌rit informaci po sekćıch.

Výjezdńı zasedáńı

J. Šejnoha zjǐst’oval situaci na Patejdlovce. Termı́n 18.-19. května 2013 připadá v úvahu.

Zasedáńı bylo ukončeno ve 23:35.
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